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Cariere în Drept | De vorba cu Ramona Andreea Stoica, printre primii absolvenți ai

generației care și-a finalizat studiile în 2023, urmarind mai apoi o cariera în

magistratura: ”Dreptul este un domeniu frumos, pe care trebuie uneori sa ‘îl simți’,

însa nu este pentru toți. Cred ca media a fost doar o reflectare a efortului depus, iar

efortul a fost cel care m-a ajutat și mi-a creat premisele evoluției profesionale

ulterioare”

Ramona Andreea Stoica se pregatește în cadrul Institutului Național al Magistraturii, unde a fost admisa în

2024, în prezent fiind auditor de justiție în anul întâi. Dupa finalizarea Facultații de Drept a Universitații

din București, tânara a ales sa-și completeze studiile cu un program de master și sa se pregateasca pentru a

da admitere la INM.  „Momentan nu am optat propriu-zis pentru o ramura a Dreptului, ci mai degraba

pentru o cariera, aceea de magistrat. În cei doi ani de institut studiem materii din toate domeniile Dreptului,

urmând ca abia dupa finalizarea acestuia sa ne specializam pe o anumita latura (civil/penal), în funcție și de

necesitațile instanței la care suntem repartizați”, povestește interlocutoarea 

Biz

Lawyer. 

Ramona a decis abia în ultimul an de liceu catre ce facultate se va îndrepta, pâna atunci oscilând între mai multe

posibilitați. Tânara marturisește ca nu a avut o viziune mai clara și timpurie asupra profesiei pe care și-ar dori sa o

îmbrațișeze și nici nu a avut un model în familie în acest domeniu.  Dar atunci când a hotarât ca va urma

Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București a început o etapa serioasa de pregatire care i-a permis sa

obțina 84 de puncte la examenul de admitere. Rezultatul acesta i-a facilitat accesul la un loc la buget pentru primul

semestru, loc pe care a reușit sa și-l mențina pe parcursul anilor de facultate, în urma reclasificarilor semestriale

între locurile de la buget și taxa.

Nota 10 la toate cele trei probe ale Bacalaureatului

Interlocutoarea 

Biz

Lawyer este din Târgoviște, oraș în care a urmat cursurile Colegiului Național „Ienachița

Vacarescu”. „Aici, amintirile mele în legatura cu anii de liceu se concentreaza în special pe perioada ultimilor doi

ani, în care atenția mea fost direcționata asupra examenului de bacalaureat. Pot spune cu mândrie, dar și cu

modestie, ca îmi amintesc cu bucurie momentul în care am aflat ca am obținut media 10 la toate cele trei probe ale

examenului de bacalaureat, fiind singura eleva de la acel moment din județul Dâmbovița care reușise aceasta

performanța, pe cât de neașteptata și nesperata, pe atât de îmbucuratoare și care a venit ca o încununare a

eforturilor din ultimii 12 ani de studiu”, povestește tânara.
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Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

             

Odata încheiata aceasta etapa, Ramona a debutat în viața studențeasca. Își amintește ca prima sesiune a resimțit-o

ca fiind cea mai grea întrucât, la acel moment, Dreptul era înca un domeniu nou pentru ea, cu care abia luase

contact și cu care a trebuit sa se obișnuiasca cât mai repede posibil. „Trecerea de la învațamântul liceal la cel

academic a fost una destul de abrupta, fiind obișnuiți din timpul liceului, chiar și la profil uman, cu a învața câteva

pagini, poate zeci de pagini cel mult. Într-un timp foarte scurt s-a facut trecerea la sute și apoi mii de pagini,

dintr-un domeniu care pare aproape de neînțeles la început, un domeniu care are un limbaj propriu și destul de

tehnic și care trebuie asimilat mai înainte de toate. Pot spune deci, ca ceea ce am învațat din prima sesiune este

faptul ca aveam și am capacitați de învațare pe care nu le conștientizasem pâna la acel moment și ca nimic  nu este

imposibil de realizat cu suficienta munca, dedicare și organizare în spate”, precizeaza tânara.

Ramona spune ca urmatoarele sesiuni au devenit un fel de rutina. „Sesiunea era o perioada în care eram doar eu cu

carțile și cu tot ce învațasem pe parcursul semestrului. În sesiune doar fixam și adaugam la ceea ce am acumulat pe

parcursul semestrului. Pot spune ca mi-ar fi fost cvasi-imposibil sa reușesc sa obțin mediile care mi-au asigurat și

bursa de performanța daca m-aș fi bazat doar pe învațatul în sesiune”, detaliaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Din punctul sau de vedere, principalele „secrete” ale unei studenții de succes țin de domeniul evidenței, pentru un

student la Facultatea de Drept și anume, participarea constanta la cursuri și la seminare, studierea materiei din

timpul semestrului, acordarea atenției tuturor materiilor, oricât de neimportante ar parea acestea, deoarece toate își

au rolul bine definit în programa universitara, altfel nu s-ar mai afla acolo daca ar fi lipsite de orice relevanța sau

utilitate practica. „Și un ultim secret pe care eu poate l-am conștientizat prea târziu vine dintr-o retrospectiva

asupra parcursului academic al unui absolvent de Drept și se refera la modul în care noi ar trebui sa ne raportam la

ceea ce învațam și la modul cum învațam. Ce vreau sa spun prin aceasta este ca un student la Drept nu trebuie sa

priveasca examenul semestrial ca pe o finalitate, ca pe scopul ultim al procesului sau de învațare, pentru ca un

examen poate fi uneori trecut cu relativa ușurința, însa dupa terminarea facultații, activitatea practica pune

întotdeauna probleme mai complicate decât cele de la examen și pregatirea noastra din timpul facultații este

singurul lucru care ne ramâne dupa absolvirea examenului de licența, iar daca aceasta pregatire a fost una precara,

vor ramâne lacune pe care va fi mult mai greu sa le acoperim ulterior”, atrage atenția tânara.

Pe orice licean care dorește sa urmeze Facultatea de Drept, Ramona Andreea Stoica îl sfatuiește sa realizeze mai

întâi o introspecție pentru a vedea care îi sunt motivațiile și dorințele, daca i-ar placea pe viitor sa profeseze

într-una dintre profesiile juridice.

„Spun aceste lucruri pentru ca este nevoie de pasiune pentru acest domeniu, de interesul de a cunoaște legile, de a

cunoaște modul în care funcționeaza statul și instituțiile sale și în care se aplica legea, pentru a putea susține o

pregatire reala pentru o viitoare cariera juridica. Cu toate acestea, știu ca este dificil a discerne aceste lucruri înca

din timpul liceului, data fiind în special lipsa unei educații juridice și lipsa unui contact direct cu profesiile juridice

pentru elevi, mai ales pentru aceia care nu au în familie persoane ce lucreaza în domeniu, iar toate zvonurile și

preconcepțiile existente în mentalul colectiv privitor la dificultatea acestei facultați, la imposibilitatea asimilarii

unor cantitați exagerate de materie, la dificultatea accederii în profesiile juridice, sunt mai degraba descurajante

pentru un adolescent în cautarea unei cariere. Dreptul este un domeniu frumos, pe care trebuie uneori sa „îl simți”,

așa cum spuneau unii profesori, însa nu este pentru toți, iar a face Dreptul doar de dragul de a avea o diploma, se
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va dovedi a fi un proces anevoios, în lipsa dorinței de a profesa în domeniul juridic și de a dobândi cunoștințele

necesare”, argumenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.

  

Dificultatea din timpul facultații îi pregatește pe absolvenți pentru admiterea în profesie

Facultatea de Drept este cunoscuta ca fiind una dificil de parcurs, dar tocmai lucrul acesta îl ajuta pe viitorul

absolvent sa fie pregatit pentru admiterea în profesie.

Dupa patru ani în care a muncit foarte mult, Ramona a încheiat anii de licența în topul celor mai buni absolvenți ai

generației care și-a finalizat studiile în 2023. Privind în urma și analizând acest rezultat, tânara subliniaza faptul ca

nu știe daca media anilor de facultate a ajutat-o într-un mod efectiv în evoluția sa profesionala curenta, cu excepția

examenului de admitere la masterat unde s-a ținut cont și de media la anumite materii din timpul facultații pentru

înscriere și repartizarea între locurile de la taxa și de la buget. „Cred ca media a fost doar o reflectare a efortului

depus, iar efortul a fost cel care m-a ajutat și mi-a creat premisele evoluției profesionale ulterioare”, apreciaza

tânara.

Totodata, interlocutoarea 

Biz

Lawyer este de parere ca dificultatea din timpul facultații îi pregatește pe absolvenți

tocmai pentru examenele de admitere în profesie. „Pot spune ca am avut subiecte mai dificile în facultate decât

cele de la examenul de admitere în Barou sau la INM. Cred ca dificultatea acestor examene este resimțita diferit

pentru fiecare absolvent, în funcție de nivelul sau de pregatire pâna la acel moment, și în funcție de profesia

juridica aleasa, dar clar este o dificultate peste medie la fiecare examen. Spre exemplu, vorbim despre cinci probe

diferite la examenul de admitere la INM, probe care testeaza nu doar cunoștințele de drept, examenul fiind clar cel

mai complex și îndelungat dintre toate admiterile în profesie”, arata Ramona.

Ar alege fara ezitare tot Facultatea de Drept

Experiențele traite pâna acum o fac pe interlocutoarea 

Biz

Lawyer sa afirme cu tarie ca daca ar trebui sa o ia de la

capat, ar alege fara ezitare tot Facultatea de Drept. „Nu ma vad profesând în alt domeniu, nu cred ca m-ar atrage la

fel de mult și nu cred ca aș manifesta același interes și pasiune, elemente care m-au ajutat sa trec peste dificultatea

acestor ani de studiu și ale examenelor aferente. Și cred ca aceasta este cheia, sa studiezi un domeniu care te

atrage, care îți trezește interesul, altfel, mi s-ar parea aproape imposibil sa excelezi în ceva ce îți displace”, susține

tânara.

Este de parere ca instituția de învațamânt pe care a urmat-o are o serie de plusuri generate, în primul rând, de faptul

page 3 / 5

http://www.in-houselegal.ro 


www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2024-11-04 10:04:56

ca a avut parte de profesori dedicați atât la cursuri cât și la seminare, profesori care au explicat materia și i-au

ajutat pe studenți sa înțeleaga tainele Dreptului. De asemenea, colegii pe care i-a avut au creat un colectiv frumos,

în care nu se resimțea o competitivitate distructiva, ci una constructiva, în care studenții se ajutau reciproc cu

materiale și notițe. „Facultatea se mândrește, de altfel, cu studenții care participa la competiții de drept, spre

exemplu, la Hexagonul Facultaților de Drept. Minusurile facultații cred ca depind mai mult de stilul de viața al

fiecaruia și de modul de gestionare a timpului și resurselor, astfel ca exigențele crescute pe parcursul facultații pot

duce la o reducere a timpului liber dedicat altor activitați sociale și uneori la creșterea stresului în proximitatea

examenelor. Probabil ca și reclasificarile semestriale, deși, în esența, echitabile, duc la creșterea stresului în

legatura cu mediile. Din ceea ce știu, chiar recent, programa de învațamânt în cadrul Facultații de Drept a

Universitații din București a fost schimbata în mod substanțial începând cu generația ce a intrat în anul I la

admiterea din 2023, în sensul în care am înțeles ca s-a acordat o importanța mai mare unor materii precum Dreptul

procesual penal și Dreptul procesual civil, care au fost extinse fiecare pe câte trei semestre, în loc de doua

semestre, așa cum erau la momentul la care eu am urmat facultatea, fapt ce pe mine ma bucura întrucât s-a ținut

cont de opinia studenților din anii mai mari care au considerat ca este mai oportuna acordarea unui timp mai

îndelungat pentru asimilarea unor materii atât de importante și atât de vaste precum cele doua proceduri”,

apreciaza tânara.

De-a lungul anilor de studiu, Ramona a cunoscut numeroși profesioniști ai Dreptului pe care i-a admirat din

perspectiva rolului de profesor la acel moment și a modului de transmitere a informațiilor catre studenți, a modului

de raționare și de gândire, a logicii. „Este greu sa alegi un singur mentor și sa îi lași pe ceilalți deoparte. Cred ca cu

toții au contribuit într-o mai mare sau mai mica masura la conturarea viitorilor profesioniști ai dreptului, fapt

pentru care eu sunt recunoscatoare și onorata ca am avut oportunitatea și înca o am, acum mai mult decât

niciodata, în cadrul Institutului Național al Magistraturii, sa studiez sub îndrumarea unor profesioniști recunoscuți

ai Dreptului”, nuanțeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

De altfel, Ramona Andreea Stoica considera ca Facultatea de Drept ofera o deschidere catre numeroase profesii

din domeniul juridic și nu numai, iar pregatirea pentru aceste profesii nu poate decât sa însemne studiul individual

al fiecarui absolvent, bineînțeles, pornind de la baza consolidata în timpul facultații. „Exista deja anumite module

opționale care ofera posibilitatea parcurgerii unor materii specifice anumitor profesii precum cele de notar, de

executor sau de practician în insolvența, însa de obicei aceste module erau cuprinse în programa anului IV, un an

în care atenția se concentreaza pe examenul de licența și pe materiile de drept civil și penal substanțial și

procedural, astfel ca opinez ca este oportuna implementarea acestor module la nivelul anilor II și III de facultate”,

comenteaza tânara.

Totuși, este important de avut în vedere ca deschiderea pieței muncii în acest domeniu difera în funcție de profesia

juridica aleasa – admiterile au nivele de dificultate diferite, periodicitați diferite, numar de locuri limitate sau

nelimitate, ceea ce le face mai mult sau mai puțin deschise pentru diferiți absolvenți. Dar ceea ce este cert este ca

este o piața deschisa, mereu în cautare de noi profesioniști ai Dreptului. „Așteptarile cred ca mi-au fost deja

întrecute odata cu intrarea la INM, iar pentru viitor îmi doresc doar sa finalizez cu bine studiile și practica la acest

institut și sa avem cu toții o repartizare cât mai echitabila”, încheie Ramona.

                                                             Citește și

→    Rising Stars | Tudor Bonifate, primul admis la Facultatea de Drept și   mai apoi șef de promoție în

2022, cu media 10, a ales sa profeseze ca   avocat la Țuca Zbârcea & Asociații: ”Învaț permanent – de la  

avocații care ma coordoneaza, de la colegii mei avocați, de la   profesorii cu care am șansa de a colabora la

facultate, de la studenții   mei. Cred ca avocatura ma face un profesor mai bun, dupa cum   profesoratul

ma face un avocat mai bun”

→        De vorba cu Corina Oana Mazilu, admisa în primii zece la Facultatea    de    Drept a Universitații
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„Alexandru Ioan Cuza” din Iași, acum  avocat      stagiar: ”Ceea ce ma fascineaza cu privire la aceasta 

profesie este   ca,    prin ajutorul oferit oamenilor, ajungi sa te  descoperi și sa te      redescoperi pe tine

însuți”

→     Cariere în Drept | De vorba cu Mihaela Scorpan, românca de peste Prut    care a studiat Dreptul la

Iași, fiind printre cei mai buni studenți ai    generației sale, cu media finala 9.67

→     Andrea Roxana Chihaia, printre cei mai buni zece absolvenți ai    generației sale, acum stagiara, a

intrat în profesie cu emoție și    entuziasm. Ea spune ca performanța nu se întreține singura, ci trebuie   

susținuta

→     Cum a perceput Vasile Țurcan, român din Basarabia, învațamântul  juridic   românesc pe care l-a

absolvit cu 9,85 și care au fost primele  impresii   dupa

→ Cariere în Drept | Povestea Andreei Ungureanu, absolventa a   Facultații  de Drept din Iași, care a ales

magistratura, dupa un program   de master  în Științe Penale, dorindu-și sa activeze ca procuror
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